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L.N. 208 of 2022
B4721

L.N. 208 of 2022

Money Lenders Ordinance

Resolution of the Legislative Council

Resolution made and passed by the Legislative Council under sections 
24 and 25 of the Money Lenders Ordinance (Cap. 163) on 26 October 
2022.

Resolved that, with effect from 30 December 2022, the Money Lenders 
Ordinance (Cap. 163) be amended as set out in the Schedule.

2022年第 208號法律公告

《放債人條例》

立法會決議

立法會於 2022年 10月 26日根據《放債人條例》(第 163章 )第 24及
25條提出和通過的決議。

議決自 2022年 12月 30日起修訂《放債人條例》(第 163章 )，修訂方
式列於附表。
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附表
第 1條

Schedule
Section 1

Schedule

Amendments to Money Lenders Ordinance

1. Section 24 amended (prohibition of excessive interest rates)

Section 24(1)—

Repeal

“60”

Substitute

“48”.

2. Section 25 amended (reopening of certain transactions)

Section 25(3)—

Repeal

“48”

Substitute

“36”.

Kenneth CHEN Wei-on
Clerk to the Legislative Council

26 October 2022

附表

修訂《放債人條例》

1. 修訂第 24條 (過高利率的禁止 )

第 24(1)條——
廢除
“六十”

代以
“四十八”。

2. 修訂第 25條 (重新商議某些交易 )

第 25(3)條——
廢除
“四十八”

代以
“三十六”。

立法會秘書
陳維安

2022年 10月 26日
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註釋
第 1段

Explanatory Note
Paragraph 1

Explanatory Note

Under section 24(1) of the Money Lenders Ordinance (Cap. 
163) (Ordinance), a person commits an offence if  the person 
lends or offers to lend money at an effective rate of interest 
which exceeds the rate specified in that section (interest rate 
cap).

2. Also, under section 25(3) of the Ordinance, if  the effective rate 
of interest under an agreement for the repayment of a loan or 
for the payment of interest on a loan exceeds the rate specified 
in that section (extortionate rate), the transaction is presumed 
to be an extortionate transaction.

3. This Resolution reduces the interest rate cap from 60% per 
annum to 48% per annum and the extortionate rate from 48% 
per annum to 36% per annum.

註釋

根據《放債人條例》(第 163章 ) (《條例》)第 24(1)條，任何人
以超過該條指明的利率 (利率上限 )的實際利率貸出款項，
或要約如此貸出款項，即屬犯罪。

2. 此外，根據《條例》第 25(3)條，如任何貸款的還款協議或關
於任何貸款利息的付息協議所訂的實際利率超逾該條指明的
利率 (敲詐性利率 )，有關交易即可推定為敲詐性交易。

3. 本決議將利率上限由年息 60%下調至年息 48%，並將敲詐性
利率由年息 48%下調至年息 36%。
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